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Protokół nr III/24 

z Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego 

odbytej w dniu 20 czerwca 2024 roku 

w siedzibie Zespołu Szkół Nr 1 w Żyrardowie 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Pani Beata Rusinowska otworzyła obrady 

o godzinie 1724 i powitała przybyłych gości. 

 

Ad. 2 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Pani Beata Rusinowska stwierdziła,  

że w posiedzeniu uczestniczy 18 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Nieobecny Radny: Dariusz Mitrowski. 

 

Ad. 3 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Żyrardowskiego za 2023 rok. 

6. Debata nad raportem o stanie Powiatu Żyrardowskiego za 2023 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Żyrardowskiego za 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Budżet Powiatu Żyrardowskiego na rok 2024. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska  

dla Powiatu Żyrardowskiego na lata 2023 – 2026 z perspektywą na lata 2027 – 2030  

z przeprowadzeniem strategicznej oceny oddziaływania na środowisko  

wraz z opracowaniem Prognozy Oddziaływania na Środowisko ustaleń tego Programu. 

13. Informacja o pracy Zarządu. 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad. 

 

Starosta Pan Andrzej Wilk zwrócił się z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad  

i wprowadzenie uchwały w sprawie uchwalenia ,,Planu Zrównoważonego Rozwoju 

Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu Żyrardowskiego”. Zaznaczył, że uchwała  

ta jest krótka natomiast załącznikiem jest Plan Zrównoważonego Rozwoju Publicznego 

Transportu Zbiorowego dla Powiatu Żyrardowskiego, który jest niezbędny w kilku aspektach. 

Nieustannie starają się pozyskiwać i szukać źródeł finansowania dla naszych inwestycji  

i do 3 lipca trzeba zdążyć z przygotowaniem kompletnej dokumentacji dość dużej inwestycji  

a mianowicie drogi łączącej Żyrardów poprzez Działki i Wiskitki. Na dzień dzisiejszy 

wykonywany jest pierwszy etap tejże inwestycji. Szukają środków na drugi etap,  

który szacowany jest na prawie 30 mln zł. Po analizie wymaganej niezbędnej dokumentacji,  

do wniosku powinien być załącznik dokumentu strategicznego którym planowana  

jest m.in. ta inwestycja, którą chcą zgłosić. Do tej pory takiego planu nie trzeba było robić 

chociażby ze względu na ilość mieszkańców naszego powiatu. Równolegle pracują  

nad pozyskiwaniem środków na transport publiczny. Pierwszy etap tych prac jest już za nimi, 

porozumieli się ze wszystkimi Burmistrzami, Wójtami  i Prezydentami i idą w kierunku 

zawiązania związku międzygminnego, który prawdopodobnie będzie preferowany  

przy przydzielaniu dofinansowania do transportu publicznego. W ich ocenie, z tych informacji, 

które już posiadają może to mieć okres kilkuletni. Starosta poprosił o wprowadzenie projektu 

uchwały jako ostatniego punktu porządku obrad. Dokument został przekazany Radnym. 

Nadmienił, że dokument ten będzie jeszcze wielokrotnie omawiany, gdyż zawiera głównie 

projekty dróg po konsultacjach z gminami, które są już gotowe lub będą realizowane  

w najbliższym czasie. Projekt był uzgadniany ze Starostwem Sochaczewskim, Starostwem 

Grodziskim i wszystkimi gminami. Wszystkie opinie są pozytywne. Starosta poprosił  

o przyjęcie tego dokumentu. 
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Wniosek o wprowadzenie do  porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

,,Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu 

Żyrardowskiego” został przyjęty w następujący sposób: 

 

18 głosami „za” Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,   

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, 

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest,  

Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder,  

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „nieobecny”  Dariusz Mitrowski 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Żyrardowskiego za 2023 rok. 

6. Debata nad raportem o stanie Powiatu Żyrardowskiego za 2023 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Żyrardowskiego za 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Budżet Powiatu Żyrardowskiego na rok 2024. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska  

dla Powiatu Żyrardowskiego na lata 2023 – 2026 z perspektywą na lata 2027 – 2030  

z przeprowadzeniem strategicznej oceny oddziaływania na środowisko  

wraz z opracowaniem Prognozy Oddziaływania na Środowisko ustaleń tego Programu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ,,Planu Zrównoważonego Rozwoju 

Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu Żyrardowskiego. 
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14. Informacja o pracy Zarządu. 

15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie obrad. 

 

Porządek obrad po zmianach został przyjęty w następujący sposób: 

 

18 głosami „za” Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,   

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, 

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest,  

Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder,  

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „nieobecny”  Dariusz Mitrowski 

 

Ad. 4 

 

Protokół z II Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego został przyjęty w następujący sposób: 

 

18 głosami „za” Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,   

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, 

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest,  

Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder,  

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „nieobecny”  Dariusz Mitrowski 

 

O godzinie 1733 Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska ogłosiła 3 minuty przerwy  

w celu wprowadzenia nowego porządku obrad do systemu. 

 

O godzinie 1735 Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska wznowiła obrady po przerwie. 

 

Ad. 5 
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Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska poinformowała, że raport o stanie Powiatu 

Żyrardowskiego za 2023 rok został przesłany Radnym w materiałach na dzisiejszą sesję. 

Oznajmiła, że zgodnie z art. 30a ustawy o samorządzie powiatowym, Zarząd Powiatu 

przedstawił Radzie Powiatu Raport o stanie Powiatu Żyrardowskiego za 2023 rok w terminie 

do dnia 31 maja. 

 

Ad. 6 

 

Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska poinformowała, że w debacie nad raportem  

o stanie powiatu mieszkańcy powiatu mogą zabierać głos, z zastrzeżeniem, że mieszkaniec, 

który chciałby zabrać głos, powinien złożyć do przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, 

poparte podpisami, co najmniej 150 osób. Do dnia dzisiejszego nie wpłynęło żadne zgłoszenie. 

Pani Przewodnicząca zwróciła się z pytaniem do Radnych, czy Radni mają pytania lub sugestie 

do przedstawionego materiału i czy zgłaszają udział w debacie nad raportem o stanie Powiatu? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Wojciech Szustakiewicz poinformował, że zapoznał  

się z raportem, natomiast wydaje mu się, że nasze spółka Centrum Zdrowia Mazowsza 

Zachodniego jest też składową naszego majątku powiatowego. W związku z tym, dobrze  

by było usłyszeć, jakim wynikiem finansowym na koniec 2023 roku nasze CZMZ zamknęło. 

Jest oczywiście w raporcie odnośnie pewnych inwestycji, zakupów, natomiast nie znalazł 

wyniku finansowego. Mamy już czerwiec więc wydaje mu się, że Zarząd już wszystko  

na ten temat wie. Natomiast niekoniecznie mieszkańcy wiedzą oraz Radni Powiatu. 

 

Starosta Pan Andrzej Wilk poinformował, że komplet dokumentów niezbędnych  

do zgromadzenia wspólników został przekazany. Zgromadzenie wspólników, zgodnie  

z terminarzem, musi odbyć się do końca czerwca i wyznaczone jest na 25 czerwca. Korzystając 

z obecności Pana Prezesa, poprosi go o zabranie głosu w tej sprawie, aby bardziej szczegółowo 

przedstawił wstępne wyniki, ponieważ prace związane z zamknięciem roku jeszcze trwają. 

 

Prezes CZMZ Pan Marcin Pluta poinformował, że zgodnie z tym co przed chwilą powiedział 

Pan Starosta, jeszcze trwają prace w zakresie zamknięcia ksiąg z tego względu, że mieli 
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problemy z ustaleniem ostatecznej wartości rezerw pracowniczych, które determinują wynik 

finansowy. W sprawozdaniu, które podlega badaniu i to badanie cały czas trwa, wartość, 

wycena rezerw o których mówił, wynosiła mniej więcej 4 mln 460 tyś zł. Natomiast audytor, 

który bada, jest to firma KPW z Łodzi, podkreślała, że według ich opinii powinny te rezerwy 

być troszeczkę wyższe, to jest kwota aż  ponad 9 mln zł. On na taką wersję się nie zgadzał, 

ponieważ byłoby to jawne negatywne zawężanie dosyć dobrego wyniku finansowego. Wyniku 

rozmów z Zarządem i co za tym idzie negocjacji z aktuariuszem, który wycenia jako specjalista 

wartość rezerw oraz audytorem, który bada sprawozdanie finansowe i co za tym idzie 

potencjalny wynik. Doszli do porozumienia, które określiło wartość rezerw bez żadnych 

ingerencji z zewnątrz na poziom lekko ponad 7 mln zł. To jest takie rozwiązanie pośrednie. 

Trwają prace, które mają określić ostateczną wersję sprawozdania finansowego we współpracy 

z tymi dwoma gestorami, spółką jak i ma cały czas kontakt z Panią Wicestarostą, która 

nadzoruje szpital. W wyniku tych działań, co jest bardzo ciężką, długotrwałą, mozolną pracą 

przeliczają wynik finansowy. Informacja na dziś jest taka, biorą pod uwagę nadzwyczajne 

wpływy w wyniku nadwykonania za tamten rok kontraktu z NFZ, co za tym idzie otrzymali 

środki finansowe, ma to wpływ na przychody, które podnoszą wynik finansowy.  

Na dziś nie może powiedzieć jaka to będzie wartość ale może zapewnić, że wynik finansowy 

będzie plusowy. To jest przełom w naszym szpitalu i jest to wynik ciężkiej pracy i współpracy 

z Zarządem. 

 

Ad. 7 

 

Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska poinformowała, że na podstawie art. 30a ust 9 

ustawy o samorządzie powiatowym, po zakończeniu debaty nad raportem o stanie powiatu rada 

powiatu przeprowadza głosowanie nad udzieleniem zarządowi powiatu wotum zaufania. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Pani Beata Rusinowska odczytała projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania została podjęta  

w następujący sposób: 
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18 głosami „za” Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,   

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, 

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest,  

Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder,  

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „nieobecny”  Dariusz Mitrowski 

 

Ad. 8 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Bożena Kot przedstawiła sprawozdanie finansowe 

Powiatu Żyrardowskiego za 2023 rok za pomocą prezentacji multimedialnej, która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Robert Janiszewski przedstawił 

pozytywną opinię dotyczącą analizy sprawozdania, wypracowanej podczas wspólnego 

posiedzenia Komisji Rady Powiatu Żyrardowskiego: 

• Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego, 

• Komisji Oświaty i Kultury, 

• Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu, 

• Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Wojciech Szustakiewicz zwrócił się z prośbą o ponowne 

uruchomienie prezentacji i pokazanie jeszcze raz słupków wydatków na wynagrodzenia,  

bo wystąpiła tam chyba jakaś pomyłka między rokiem 2022 a 2023, bo występuje tam skok  

40 mln zł.  

 

Pani Skarbnik ponownie uruchomiła prezentację. Wyjaśniła, jako składowa są również wpłaty 

PPK. W ubiegłym roku weszły przepisy mówiące o tym, że pewne grupy wiekowe muszą  

ową składkę odprowadzać. Dane wzięte są z WPF. Po zakończonym roku składowe  

tej pierwszej tabeli w WPF za lata poprzedzające rok budżetowy zgodne są ze sprawozdaniami. 

W ubiegłym roku płaca minimalna wzrastała dwa razy. Jeden ze wzrostów to było ponad 17%. 
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Żyrardowskiego  

za 2023 rok została podjęta w następujący sposób: 

 

18 głosami „za” Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,   

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, 

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest,  

Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder,  

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „nieobecny”  Dariusz Mitrowski 

 

Ad. 9 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Bożena Kot odczytała uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie pozytywnie opiniującą przekazane  

przez Zarząd Powiatu Żyrardowskiego sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Zdzisław Banasiak odczytał uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie pozytywnie opiniującą wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu Żyrardowskiego za 2023 rok. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Wojciech Szustakiewicz odczytał 

projekt ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu 

za 2023 rok została podjęta w następujący sposób: 
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18 głosami „za” Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,   

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, 

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest,  

Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder,  

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „nieobecny”  Dariusz Mitrowski 

 

Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska pogratulowała Zarządowi poprzedniej kadencji 

i obecnej kadencji otrzymanego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

Starosta Pan Andrzej Wilk poinformował, że praca w samorządzie to wielka sztafeta pokoleń, 

ludzi i urzędników. Wiele codziennych zadań wykonują osoby, których nie widać, pracujące  

w urzędzie i jednostkach. To im należą się wielkie gratulacje. Obecna kadencja jest szczególna, 

ponieważ zarówno absolutorium, jak i wotum zaufania, przyznawane na przełomie roku, można 

odebrać jako wyróżnienie zarówno dla starego, jak i nowego Zarządu. Za wotum zaufania 

serdecznie podziękował, ale w tej sytuacji chce również podziękować za pracę poprzedniemu 

Zarządowi. 

 

Pan Starosta wraz z Przewodniczącą Rady w imieniu całego Zarządu wręczyli podziękowania 

Panu Krzysztofowi Dziwiszowi, Panu Krzysztofowi Rdestowi oraz Panu Andrzejowi 

Koźbiałowi za pracę na rzecz Powiatu Żyrardowskiego w Zarządzie VI kadencji. Podziękowali 

również Panu Stanisławowi Nalejowi oraz Krzysztofowi Maciejczykowi, którzy nie są obecni 

na sesji. Następnie Pan Starosta wraz z Przewodniczącą podziękowali Pani Skarbnik Bożenie 

Kot oraz Pani Sekretarz Annie Ołubek-Kunce za pracę na rzecz Powiatu Żyrardowskiego. 

 

O godzinie 1832 Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy w obradach. 

O godzinie 1845 Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

 

O godzinie 1845 posiedzenie opuścił Radny i Członek Zarządu Pan Michał Staniak. 

 

Ad. 10 
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Skarbnik Pani Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały zmieniającej Budżet Powiatu 

Żyrardowskiego na rok 2024. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Robert Janiszewski przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radny Pan Krzysztof Dziwisz zwrócił się z pytaniem dotyczącym działu 854 Edukacyjna 

opieka wychowawcza, punkt 2. Chciałby uzyskać informację na czym polega ta zmiana 

dotycząca 300 tyś zł. Czy zdejmujemy z danej kwoty 300 tyś zł, czy zostawiamy 300 tyś zł? 

Jaka kwota zostaje po tej zmianie? 

 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmiana polega na tym, że z zadania dotyczącego projektu 

związanego z budową hali w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym zdejmujemy  

300 tyś zł, natomiast o te 300 tyś zł zwiększamy plan w dziale 600 na zadanie modernizacja 

dróg powiatowych. Jest to punkt numer 7 w dziale 600. Natomiast te 300 tyś zł były to środki, 

które odchodząc od realizacji innego zadania były dodane do tego zadania i od razu przyjęte 

zostało, że tymczasowo te środki zostają tam umieszczone. Z uwagi na to, że zmiana w ostatniej 

chwili była dokonywana tuż przed obradami rady, by za bardzo nie zburzyć konstrukcji budżetu 

w puli wydatków majątkowych te 300 tyś zł zostało. Teraz jest to zdejmowane. 

 

Radny Pan Andrzej Koźbiał zwrócił się z pytaniem dotyczącym planu finansowego, w którym 

zwiększono przychody o 500 tys. zł z tytułu kredytów zaciągniętych na spłatę zobowiązań. 

Prosi o informację, o jaki kredyt chodzi i jakie zobowiązania mają być spłacone. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że dotychczas plan kredytów na spłatę zobowiązań to była kwota  

1,5 mln zł. Mając na uwadze to, że pojawia się kilka nowych zadań inwestycyjnych  

w tym projekcie uchwały, po przeciwległej stronie musimy mieć źródło pokrycia tych zadań. 

Propozycja wygląda w ten sposób, że zwiększamy plan kredytów, kredyt może być zaciągany 

albo na nowe inwestycje, albo na spłatę zobowiązań. Na spłatę zobowiązań w tej chwili 

proponujemy 2 mln zł, w takiej wysokości kredyt. Dodała, że plan spłat to 2 mln 550 tyś zł plus 

spłaty kredytu po zlikwidowanym ZOZ. Czyli biorąc pod uwagę bilans otwarcia i bilans 

proponowany planowany bilans zamknięcia tego roku nasze zadłużenie w tym roku zmniejszy 

się. Owszem, jest pula wolnych środków do dyspozycji powiatu, do dyspozycji Zarządu  

i Państwa Radnych, niemniej jednak mając na uwadze składane wnioski o dofinansowania, 
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powinniśmy mieć zabezpieczenie jeśli chodzi o ewentualny planowany wkład własny,  

stąd też propozycja, żeby część spłat pokryć kredytem. 

 

Radny Pan Andrzej Koźbiał zwrócił się z pytaniem, czy ma rozumieć, że jest to taka jakby 

zaplanowana rezerwa na ewentualną spłatę zobowiązań kredytowych, bądź na spłatę jakichś 

inwestycji, które będą planowane? 

 

Pani Skarbnik oznajmiła, że nie jest to rezerwa, jest to tzw. znaczony kredyt na spłaty. 

Wyjaśniła, że 2 mln 550 tyś zł mamy do spłaty, na 2 mln zł weźmiemy kredyt, 550 tyś zł  

z własnych środków spłacimy. Dodała, że patrząc długofalowo na budżet, co wspominała  

w prezentacji, w ubiegłym roku był plan zaciągnięcia kredytów na kwotę 4 mln 200 tyś zł,  

nie został zaciągnięty żaden kredyt. Kiedyś należy ten budżet równoważyć, stąd też propozycja 

zaciągnięcia w tym roku 2 mln zł kredytu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Pani Beata Rusinowska odczytała projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała zmieniająca Budżet Powiatu Żyrardowskiego na rok 2024 została podjęta  

w następujący sposób: 

 

17 głosami „za” Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,   

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, 

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest,  

Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

2 „nieobecny”  Dariusz Mitrowski, Michał Staniak 

  

Ad. 11 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Robert Janiszewski przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Wojciech Szustakiewicz odczytał 

projekt ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego 

została podjęta w następujący sposób: 

 

17 głosami „za” Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,   

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, 

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest,  

Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

2 „nieobecny”  Dariusz Mitrowski, Michał Staniak 

 

Ad. 12 

 

O godzinie 1915 posiedzenie opuścił Radny Pan Jacek Czubak. 

 

Pani Katarzyna Helińska – Przedstawiciel Firmy Terra Legis – Wykonawca Programu, 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska  

dla Powiatu Żyrardowskiego na lata 2023 – 2026 z perspektywą na lata 2027 – 2030  

z przeprowadzeniem strategicznej oceny oddziaływania na środowisko wraz z opracowaniem 

Prognozy Oddziaływania na Środowisko ustaleń tego Programu. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu Pan Jerzy Naziębło 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. Pan Radny zwrócił  

się z pytaniem do Pani Katarzyny jak ocenia stan wód powierzchniowych na terenie Powiatu 

Żyrardowskiego? 
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Przedstawiciel Firmy Terra Legis Pani Katarzyna Helińska poinformowała,  

że tak jak była mowa na posiedzeniu Komisji stan wód na terenie powiatu niestety  

nie jest tylko i wyłącznie zależny od tego co się dzieje na terenie samego powiatu, ponieważ 

wody są płynące i przebiegają przez znaczne obszary, nie zamykając się w granicach powiatu, 

jak również stan wód jest jakby pokłosiem tego co się działo w latach poprzednich, kilkadziesiąt 

lat wstecz, kiedy ochrona środowiska nie była objęta opieką w Polsce w jakikolwiek sposób. 

Natomiast co do stanu wyników monitoringowych niestety w całej Polsce mamy powszechny 

problem, nie tylko na terenie Powiatu Żyrardowskiego z niedotrzymywaniem standardów 

zarówno wód płynących jak i wód stojących, czyli jezior. W znacznie lepszym stanie są wody 

podziemne. Stan wód na terenie powiatu niestety nie odbiega od stanu wód w całej pozostałej 

Polsce. Są wyjątkowe, jednolite części wód rzecznych, które są w lepszym stanie,  

ale to też nie jest stan trwały. W badaniach jednego roku wychodzą lepsze parametry, innego 

natomiast gorsze. Bardzo wiele składowych na to wpływa od poziomu opadów  

czyli przepłukiwania tych zanieczyszczeń po poziomy zrzutów. Co roku należy  

ten stan sprawdzać i oczywiście reagować. Służbą, do której należy zgłaszać wszelkie 

niedociągnięcia w tym temacie jest Wojewódzki Inspektor Sanitarny, który może kontrolować 

zakłady i nakładać różne działania pokontrolne na zakłady.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Żyrardowskiego 

na lata 2023 – 2026 z perspektywą na lata 2027 – 2030 z przeprowadzeniem strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko wraz z opracowaniem Prognozy Oddziaływania na Środowisko 

ustaleń tego Programu została podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz,  Robert Janiszewski, 

Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal,  

Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki,  

Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Klaudiusz Stusiński, 

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „nieobecny”  Jacek Czubak, Dariusz Mitrowski, Michał Staniak 
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Ad. 13 

 

Radny i Członek Zarządu Pan Błażej Zawadzki przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia ,,Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego  

dla Powiatu Żyrardowskiego”. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu Pan Jerzy Naziębło 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Wojciech Szustakiewicz odczytał 

projekt ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia ,,Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu 

Zbiorowego dla Powiatu Żyrardowskiego została podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz,  Robert Janiszewski, 

Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal,  

Jerzy Naziębło, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki,  

Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Klaudiusz Stusiński, 

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „nieobecny”  Jacek Czubak, Dariusz Mitrowski, Michał Staniak 

 

Ad. 14 

 

Informacja o pracy Zarządu została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 15 

 

Radny Pan Andrzej Koźbiał złożył wniosek formalny o następującej treści: 
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„Uprzejmie zwracam się do Zarządu Powiatu Żyrardowskiego z prośbą o uwzględnienie drogi 

powiatowej nr 4719W Puszcza Mariańska-Mszczonów na odcinku Puszcza Mariańska  

od przejazdu kolejowego do miejscowości Wola Polska, we wnioskach jakie będą składane  

do programów polskich lub unijnych dotyczących pozyskania funduszy zewnętrznych  

na poprawę infrastruktury drogowej.” 

Pan Radny wyjaśnił, że jest to kolejny odcinek w gminie, który nie jest jeszcze 

wyremontowany, ponieważ nie było jeszcze na to środków. Środki były przeznaczane na inne 

bardziej potrzebne drogi. Jest to odcinek, który łączy Puszczę Mariańską ze Mszczonowem  

i jest to ostatni odcinek, najgorszy i dobrze by było gdyby była możliwość wykonania, 

ponieważ połączył by trwale i bezpiecznie dwie gminy. 

 

Radny Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że dziś został przedstawiony raport o stanie 

powiatu, a na wniosek Pana Starosty Szustakiewicza zawierał również informację dotyczącą 

szpitala. Warto byłoby w ramach spraw różnych poruszyć kwestie dotyczące remontów 

wewnątrz szpitala, które nurtują i bardzo interesują mieszkańców. W przeszłości były plany 

wyburzenia budynku po starej pralni, zagospodarowania tego fragmentu oraz uporządkowania 

terenu wokół szpitala. Szczególnie ważne było naprawienie i zmodernizowanie toalet  

na poszczególnych oddziałach, czego brakowało. Ówczesny Zarząd przeznaczył na te działania 

ponad 4 mln zł, które zostały rozdysponowane na różne cele. Dobrze by było, gdyby Radni 

zostali poinformowani na tej lub kolejnej sesji o aktualnym stanie tych planów dotyczących 

remontów i uporządkowania terenu. 

 

Wicestarosta Pani Ewa Springer-Kakiet poinformowała, że w roku 2023 po termomodernizacji 

wykonano szereg czynności. Wykonano modernizację pomieszczeń, zlokalizowanych  

na drugim piętrze pawilonu B z przeznaczeniem na zespół sal zabiegowych ortopedycznych  

w kwocie 106.985,40 zł. Wykonano montaż uziemień oraz zwodów poziomów instalacji 

odgromowej w pawilonie B w kwocie 153.750,00 zł. Dokonano zakupu i montażu systemu 

fotorejestracji czasu pracy na karty zbliżeniowe w kwocie 26.574,00 zł. Zrealizowano zakup 

betonowych koszy na śmieci w kwocie 5.800,00 zł. Dokonano naprawy uszkodzonego kabla 

telefonicznego w pawilonie A w kwocie 1.722,00 zł. Wykonano pielęgnację terenów zielonych 

w tym usunięcie pozostałości po pielęgnacji drzew zlokalizowanych na terenie od ulicy 

Limanowskiego do pawilonu A w kwocie 1.700,00 zł. Dokonano demontażu instalacji 

wentylacji w pawilonie C, pracownia endoskopowa w kwocie 3.690,00 zł. W roku 2024 

dokonano wymiany kabli zasilających podzbiornik PPOŻ na terenie całego szpitala w kwocie 
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22.632,00 zł. Wymiana uszkodzonych szyb w budynku administracji w kwocie 3.820,00 zł, 

Koszenie i pielęgnacja całego terenu zielonego szpitala, usuwanie samosiejek w kwocie 

5.545,00 zł. Naprawa napędu w windzie w budynku M w kwocie 3.690,00 zł. Naprawa 

ogrodzenia od ulicy Waryńskiego wraz z wykonaniem ogrodzenia centrali wentylacyjnej  

w kwocie 6.765,00 zł. Wykonanie instalacji odgromowej przy pawilonie A w kwocie 

153.750,00 zł. Wykonanie remontu łazienek na oddziale chirurgicznym i oddziale 

wewnętrznym, cztery łazienki wraz z wymianą wszystkich pionów kanalizacyjnych w kwicie 

296.430,00 zł. Remont łazienki dla lekarzy ze zmianą przeznaczenia na pomieszczenie montażu 

urządzenia do dezynfekcji basenu na chirurgii w kwocie 35.670,00 zł. Remont brudownika  

ze zmianą sposobu użytkowania na łazienkę dla lekarzy wraz z prysznicem czego do tej pory 

na chirurgii nie było wraz z wymianą pionu kanalizacyjnego w kwocie 79.950,00 zł. Remont 

pomieszczeń lekarskich na neurologii w kwocie 16.872,00 zł. Malowanie klatki schodowej  

w pawilonie B w kwocie 39.994,85 zł. Zamurowanie otworów w ścianach 31 sztuk  

po demontażu kanałów wentylacyjnych, położenie tynku i malowanie w pawilonie C w kwocie 

5.658,00 zł. Dodatkowo w tej chwili mamy ochronę na izbie przyjęć, która jest od 18:00  

do 6:00 zabezpieczając izbę przyjęć przed wejściem osób niepożądanych, które dostawały  

się na teren szpitala i okradały szafki pacjentów na wszystkich poziomach. Od przyszłego 

tygodnia zamykamy bramę od szpitala od strony ulicy Waryńskiego, ponieważ będziemy  

się przygotowywali do rozbiórki katastrofy budowlanej i trzeba będzie ten teren zabezpieczyć. 

Do końca miesiąca mają być zamontowane bramy przesuwne, które będą otwierane od ulicy 

Limanowskiego. Będzie zreorganizowany ruch na terenie szpitala, inna organizacja ruchu, 

brama od ulicy Waryńskiego będzie tylko bramą awaryjną, wjazd i wyjazd będzie od ulicy 

Limanowskiego. Trwają przygotowania do wyczyszczenia terenu, który obliczają na około  

pół hektara tam gdzie jest w tej chwili stara pralnia. Rozważana jest również rozbiórka budynku 

administracji. Podsumowała, że szpital jest dla niej bardzo ważny i będzie się tam dużo działo.  

 

Radna Pani Bożena Moskal zwróciła się z pytaniem dotyczącym dyżurów aptek w Żyrardowie. 

Poinformowała, że od kilku miesięcy nie ma apteki pełniącej dyżury, nie ma również 

porozumienia z farmaceutami, którzy byliby gotowi dyżurować przynajmniej  

przez dwie godziny po zamknięciu aptek. Apteka dyżurująca byłaby potrzebna przynajmniej 

do godziny 23 lub 24. Jej zdaniem, całonocna apteka nie jest konieczna, ale dyżury  

do 23 lub 24 powinny być zapewnione. Zapytała, czy osiągnięto już jakieś porozumienie  

w tej sprawie? 
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Wicestarosta Pani Ewa Springer-Kakiet poinformowała, że odbyło się spotkanie  

z przedstawicielami kilku aptek. Ogólna informacja była taka, że dyżury są nieopłacalne, 

ponieważ apteki pracują do 21:00, mają bardzo niskie sprzedaże, a klienci przychodzą głównie 

po kosmetyki, a nie leki na receptę. W związku z tym poproszono przedstawicieli aptek  

o wypełnienie szczegółowych informacji. Rozesłano tabele z prośbą o podanie,  

co się sprzedaje, jak się sprzedaje i jakie są z tego przychody. Rozmowy będą kontynuowane 

na sesji we wrześniu. Rozważano również możliwość otwarcia apteki na terenie szpitala, 

ponieważ szpital jest jedyną jednostką otwartą 24 godziny na dobę. Naturalnym rozwiązaniem 

byłoby umiejscowienie apteki w szpitalu, gdzie można by kreatywnie podejść do tematu,  

na przykład oferując upusty na wynajem przestrzeni. 

 

Starosta Pan Andrzej Wilk dodał, że poza odbytym spotkaniem przeprowadzono rozmowę  

z jedną z aptek, która wyraziła chęć współpracy w kilku wariantach. Wstępnie wyliczono 

koszty, które Powiat musiałby ponieść dodatkowo. W najbardziej optymalnym wariancie, czyli 

aby apteka była czynna w Żyrardowie do godziny 23, również w soboty, dni wolne od pracy 

oraz święta, Powiat za pół roku musiałby dopłacić około 59 tys. zł. Rozmowy nadal trwają  

i na pewno w trybie pilnym zostaną przekazane informacje, czy skorzystamy z tej oferty  

i uruchomimy aptekę już w wakacje, czy też zdecydujemy się na inny wariant,  

który najwcześniej mógłby ruszyć od września. Na dzień dzisiejszy sytuacja wygląda  

tak, że konieczne będzie podjęcie decyzji obustronnie. Według niego jest to najbardziej 

optymalny wariant, biorąc pod uwagę informacje uzyskane od aptekarzy oraz potrzeby 

mieszkańców. Obecnie nie ma gwarancji na aptekę całodobową, dlatego rozpatrywany  

jest wariant, aby apteka była czynna do godziny 23. 

 

Radny Pan Krzysztof Dziwisz podziękował Pani Wicestaroście za odpowiedź dotyczącą 

szpitala. Zwrócił się z prośbą o doprecyzowanie, czy z tej kwoty ponad 4 mln zł przekazanych 

wówczas przez Zarząd, zostały jeszcze jakieś fundusze w szpitalu, za które będzie można 

przeprowadzić kolejne działania? Oczywiście o większości tych rzeczy, co zostało 

zrealizowane w 2023 roku i na początku 2024 jako poprzedni Zarząd wiedzą, bo przecież 

zabiegali cały czas by w szpitalu były te przeobrażenia. Podziękował za wręczone 

podziękowania dla nich jako Zarządu, bo jest to właśnie ta sztafeta pokoleń i sztafeta  

w samorządzie, która pozwala różne dobre projekty wspólnie realizować. Pogratulował 

otrzymanego absolutorium i wotum zaufania Panu Staroście i całemu Zarządowi. 
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Radny Pan Zdzisław Banasiak zwrócił się z prośbą do Pana Starosty i Zarządu,  

aby przy rozważaniu dyżurów aptek wziąć pod uwagę również Mszczonów.  

Jest to dość rozległy teren, więc mieszkańcy Mszczonowa i okolic nie musieliby jeździć  

do Żyrardowa. Jeśli będzie taka możliwość, prosi, aby sfinansować jedną dyżurną aptekę  

w Mszczonowie. 

 

Ad. 16 

 

Przewodnicząca Rady Pani Beata Rusinowska o godz. 1954 zamknęła obrady  

III Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 

 

                   Przewodnicząca 

           Rady Powiatu Żyrardowskiego 

  

            Beata Rusinowska 

 

 

 

Protokołowała: 

W. Majewska 

 

 

 


